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Het maartnummer van Read, 2022 

Bijna….. 
 
Verkiezingen. 
Eens in de vier jaar is onze partij, en met ons nog verschillende 
andere partijen in de gemeenteraad, in drukte. Het bestuur heeft 
extra coördinerende taken, er zijn veel partijgenoten actief met 
campagnevoeren, kandidaten op de lijst zitten in spanning of ze het 
(weer) halen. Lid worden van de gemeenteraad, van provinciale 
staten of de tweede kamer is altijd spannend. Niet omdat het altijd 
moeilijk werk is, al is het wel veel. Het is werk, betaald, al is het niet 
heel veel. Maar het is vooral eervol. Een politieke beweging te 
mogen vertegenwoordigen in een gemeenteraad is altijd eervol. 
Want jìj bent gekozen op die lijst, door mensen die je daar geschikt 
voor vinden. Jìj wordt geacht de standpunten van die partij uit te 
dragen zoals in het verkiezingsprogramma staat. Dat programma is 
niet altijd een spoorboekje. Er gebeuren onverwachte dingen, maar 
het is wel een leidraad bij je politieke handelen en inbreng in de 
raad. Wat ook best het vermelden waard is, is dat onze lijst voor 
50% uit vrouwen bestaat. Landelijk is dat 41 %.  We zijn daar best 
een beetje trots op. Hulde aan de vrouwen die de uitdaging aan 
gaan.   
Meteen na de verkiezingen beginnen de gesprekken over de 
samenstelling van een nieuw college. De partijen kijken of ze het 
eens kunnen worden over een programma, dat gebaseerd is op de 
verkiezingsprogramma’s van één of meerder partijen. In de hoop 
dat die partijen elkaar kunnen vinden en samen ook een 
meerderheid in de gemeenteraad hebben. 
Het is bijna traditie, dat onze partij daarin het voortouw neemt, 
want die is al jaren de grootste fractie in onze gemeente. Wij hopen 
dat dat dit jaar weer gebeurt. Dat u als lid van onze partij opnieuw 
op ons stemt, maar ook anderen overhaalt dat met u te doen. Onze 
mooie lijst (de helft mannen en vrouwen) verdient dat. We maken 
fouten en veel problemen die overal spelen, doen zich ook bij ons 
voor. Maar het maakt verschil, met welke instelling je ernaar kijkt. 



En vervolgens welke oplossing je dan kiest. Gedreven door waarden 
als gelijke kansen, eerlijk delen, niet alleen naar de waan van de dag 
kijken, maar ook naar de toekomst, rekening houdend met klimaat, 
natuur en milieu, maakt het nog steeds uit welke partij de grootste 
fractie is in onze gemeenteraad. Onze partij doet ertoe in de 
gemeente. In het verleden, maar zeker ook in de toekomst. Laten 
we het verschil blijven maken.  
 
Frans Bouwers, voorzitter. 
 
 
 

------------------------------------------------------------------------------ 

 

Colofon: 

READ is het verenigingsblad van de PvdA afdeling Heerenveen 

Redactie: Anneke Mobron en Roelof Liemburg  

Drukwerk: 3XP, Heerenveen  

Suggesties of opmerkingen? De redactie hoort ze graag van u via 

Email: redactie.read.heerenveen@gmail.com  



Samenvatting van de ALV van 11 december 2021 
 
De Algemene Ledenvergadering (ALV) in de zomer van 2021 ging 
veel over de gemeenteraadsverkiezingen, zo ook de ALV op 11 
december 2021. De route naar de gemeenteraadsverkiezingen van 
2022 was al vastgesteld in Juni 2021, maar ditmaal kwam de 
invulling in de vorm van onze kandidatenlijst en 
verkiezingsprogramma. In 2021 hebben diverse leden onbezoldigd 
hun tijd en energie gestopt in onder meer de kandidaatstellings-, 
programma- en campagnecommissie. Het bestuur is hen zeer 
erkentelijk.  
Ons programma werd snel vastgesteld door de aanwezige leden. In 
het verkiezingsprogramma is gekozen voor interventies die wij 
lokaal kunnen realiseren. Daarbij staat voorop dat iedereen moet 
mee kunnen, sommigen een duwtje in de rug nodig hebben, 
iedereen goed moet kunnen wonen en werken en dat het geschade 
vertrouwen van de burger in de overheid hersteld moet worden. 
We denken niet alleen aan het Heerenveen van nu, maar ook aan 
het Heerenveen van later. En misschien heeft u het al gezien, maar 
het programma is compleet beschikbaar op onze website 
(https://heerenveen.pvda.nl/verkiezingsprogramma/). U kunt daar 
onze plannen vinden rondom wonen, leefbaarheid, meedoen, 
ondersteuning, duurzaamheid, werk, sport en nog veel meer. De 
verkorte versie, beschikbaar in het Fries en Nederlands, zult u de 
komende dagen tegenkomen als u onze mensen in het rood ziet 
staan.  
De kandidatenlijst, opgesteld door het bestuur, wordt ook zonder 
wijzingen aangehouden door de leden. Zij dragen het sociale 
gedachtengoed van onze partij en onze partijidealen uit. Onze 
kandidaten zijn: 
1. Jelle Zoetendal (lijsttrekker), Heerenveen 
2. Wanda Ottens, Heerenveen 
3. Sybrig Sytsma, Heerenveen 
4. Oeds Westerhof, Oranjewoud 
5. Masite Ersoy, Heerenveen 
6. Jan Elsinga, Jubbega 



7. Jan Julius Buwalda, Heerenveen 
8. Froukje Pool-Smeding, Heerenveen 
9. Gerrit Jelle van der Wal, Akkrum 
10. Ingrid Metz, Heerenveen 
11. Carla Kooistra, Katlijk 
12. Jan Henk Kok, Heerenveen 
13. Frank van Hout 
14. Roelof Offringa 
15. Jan Zandbergen 
16. Coby van der Laan 
17. Shama Surajbali 
18. Erkan Ertugrul 
19. Joop van den Berg 
20. Foppe de Haan 
21. Piet Dijkstra 
22. Frans Bouwers 
23. Pieter de Haan 
24. Lummie Fokkema 
25. Roelof Liemburg 
26. Janny van der Molen 
27. Anneke Mobron  
28. Carlos de Matos Fernandes 
 
Gezamenlijk gaat deze groep samenwerken aan een mooi resultaat. 
16 Maart 2022. Onze kandidaten, de campagne-commissie en 
diverse leden werken hard voor een goed resultaat. Het woord is 
straks aan de kiezer, maar wij blijven staan voor een sterker, 
socialer en eerlijker Heerenveen. 
 
Frans Bouwers sluit de ALV af met de woorden “we gaan ervoor”. 
 
 
 
 
 
 



Aftrap Campagne gemeenteraadsverkiezingen 2022 
 
PvdA vraagt inwoners om mee te helpen: Maak verschil, kies voor 
goede en betaalbare woningen voor iedereen! 
 
De verkiezingen staan voor de deur. Op 16 maart 2022 kunnen de 
inwoners in de gemeente Heerenveen naar de stembus. De PvdA 
heeft in haar verkiezingsprogramma met de titel: “een Bloeiend 
Heerenveen” een eerlijker en socialer koers voor Heerenveen 
beschreven. 
Zaterdag 5 februari plakte lijsttrekker Jelle Zoetendal het eerste 
makelaarsbord op een woning. “Wat is nu echt belangrijk? Dat we 
de woningnood oplossen en dat er een betaalbaar huis is voor 
iedereen in een fijne buurt” aldus Jelle. “Dit makelaarsbord valt op, 
omdat er in Heerenveen bijna geen betaalbare woning meer te koop 
staat. Wie deze week zocht naar een koopwoning in Heerenveen 
van rond de twee ton en drie slaapkamers had keuze uit vier 
woningen, waarbij de helft van de woningen ook nog in 
onderhandeling is met een koper. “En ik kon maar 1 betaalbare 
huurwoning vinden op Friesland huurt” 
 
“Dit kan zo niet langer! Hier in Heerenveen slopen we geen sociale 
huurwoningen maar bouwen we betaalbare huizen. Hier in 
Heerenveen bezuinigen we niet op dorpshuizen maar investeren we 
in het behoud van voorzieningen in buurten en dorpen. Hier in 
Heerenveen bouwen we niet alleen voor mensen met geld, maar 
zorgen we voor een divers woningaanbod. Hier in Heerenveen 
zetten we dorpen niet op slot maar bouwen we naar aard en schaal 
bij de dorpen en sluiten we aan bij de plannen vanuit de dorpen 
zelf”, vervolgt Jelle zijn betoog. 
De groep toehoorders groeit. Een makelaarsbord in de straat trekt 
de aandacht. Helaas nu nog geen woning te koop. Maar de PvdA 
heeft er een plan voor. Wij kiezen voor meer betaalbare woningen 
en hard optreden tegen huisjesmelkers en speculanten. De 
toehoorders maken kennis met “gewoan Jelle”. Hij wil werken aan 
gelijke kansen voor jong en oud. Voor een duurzaam Heerenveen. 



Een bloeiende gemeente waar niemand omheen kan. “Jij kunt op 16 
maart direct impact maken, jij komt toch ook stemmen op 16 
maart?” sluit Jelle af. 
De volkshuisvestingsplannen van de PvdA Heerenveen zijn vanaf 
vandaag te vinden op de website https://heerenveen.pvda.nl daar 
lees je meer over wonen, meedoen, duurzaamheid, werk en veel 
andere onderwerpen. En heb je nog een vraag? Die kan naar 
mail@gewoanjelle.nl 
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Ons plan voor een bloeiend Heerenveen 
Kernpunten verkiezingsprogramma PvdA gemeente 

Heerenveen 2022-2026 
 
Een bloeiend Heerenveen, daar wil de PvdA de komende jaren aan 
werken. Dat doen we samen met andere partijen, maar vooral 
samen met inwoners. We richten alle pijlen op een gemeente waar 
het voor iedereen goed leven is, waar iedereen de kans heeft om 
iets moois van het leven te maken en waar mensen voor wie dat 
niet vanzelf gaat, kunnen rekenen op een steuntje in de rug. Onze 
ambitie voor Heerenveen past goed bij een bredere ontwikkeling in 
Zuidoost Friesland. Overal in de regio werken inwoners mee aan een 
breed beleefde welvaart: goed wonen, werken en recreëren. En 
daar heeft iedereen ook weer profijt van.  
Ons plan voor een eerlijker en fatsoenlijker gemeente Heerenveen 
In ons verkiezingsprogramma staat niet alles. We bouwen verder op 
wat goed gaat. Maar we zien ook kansen voor verbetering. Daar 
gaat dit programma over. Er staan veel voorstellen in voor de 
komende vier jaar, maar we kijken ook verder, naar de tijd daarna. 
In deze verkorte versie beschrijven we de hoofdlijnen van het door 
onze leden vastgestelde verkiezingsprogramma. 
Wij staan voor een sterke overheid en minder markt. Dit doen we 
samen met onze inwoners want zij weten wat er speelt in hun dorp, 
wijk of buurt. We willen keihard werken aan meer verbinding en 
sociale samenhang, zodat iedereen mee kan doen. Fijn wonen en 
goed werk is hiervoor nodig. Maar dat is niet genoeg. Want de 
woningcrisis en problemen op de arbeidsmarkt staan niet op 
zichzelf. De verschillende maatschappelijke problemen van deze tijd, 
staan met elkaar in verband. Daarom presenteren we een 
samenhangend pakket gebaseerd op onze sociaaldemocratische 
bouwstenen De sterkste schouders dragen de zwaarste lasten en we 
helpen elkaar waar nodig.  
We besteden veel aandacht aan wonen in dit programma. Want we 
hebben te maken met een crisis op de woningmarkt. Hierdoor lopen 
we vast, ook op de lange termijn. Onze aanpak is daarom op de 
toekomst gericht. Duurzaamheid staat daarbij voor ons centraal. We 



moeten nu duurzaam bouwen en onze huizen en gebouwen 
verduurzamen. Zo leren we steeds meer over oplossingen om 
klimaatverandering tegen te gaan. Goed wonen en duurzaamheid 
gaan dus hand in hand. ‘Wonen in een groen jasje’ noemen we dat.  
De energietransitie biedt veel kansen. Kansen op schone lucht, 
betere huizen, betaalbare energielasten en duurzaam werk. Maar 
hiervoor zijn wel investeringen nodig. Wij kiezen ervoor om de 
kosten en de opbrengsten eerlijk te verdelen. Want we willen persé 
voorkomen dat de energietransitie de ongelijkheid en tweedeling 
vergroot. Nu zien we dat huishoudens met hoge inkomens hun huis 
met subsidies kunnen verduurzamen. Ondertussen blijven gezinnen 
met lage inkomens in hun tochtige woning met hoge energielasten 
achter. Dat is oneerlijk. Duurzaamheid en klimaat mogen nooit 
leiden tot een tweedeling tussen klimaatwinnaars en -verliezers. 
Een schone, duurzame en eerlijke koers is nodig. We willen dat 
iedereen daaraan mee kan doen en iedereen meeprofiteert. Dit 
doen we door samen te werken in wijken en dorpen aan duurzame 
energieopwekking. En we zorgen ervoor dat de opbrengsten daar 
ook weer grotendeels terecht komen. Onze energietransitie zal 
eerlijk zijn.  
We zetten alles op alles om de gevolgen van klimaatverandering op 
te vangen. We nemen maatregelen tegen extreme hitte, heftige 
regenbuien en langdurige droogte. Dit betekent een wereld met 
minder CO2-uitstoot, een betere luchtkwaliteit, geïsoleerde huizen, 
betaalbare energielasten en duurzaam werk. Zo mooi kan het zijn. 
En dan komt Heerenveen tot bloei 
In een bloeiend Heerenveen kennen we elkaar en de gemeente kent 
ons. Alleen als je elkaar kent, weet je wat de ander nodig heeft én 
wat je voor elkaar kunt betekenen. Daarom zet de gemeente zich in 
om verbinding te maken met haar inwoners, zodat iedereen mee 
kan doen.  
 
De gemeente Heerenveen is meer dan een verzameling stenen. Het 
is de plek waar we leven, elkaar ontmoeten, ons prettig voelen en 
onszelf kunnen ontwikkelen. Voor de een is dat wat makkelijker dan 
voor de ander. Daarom brengen we het welzijnswerk terug in wijken 



waar inwoners het moeilijker hebben. Samen gaan we de 
problemen te lijf, met inwoners, scholen, maatschappelijke partners 
en zorgorganisaties. We zoeken naar oplossingen die het beste zijn 
voor inwoners én de buurt. Daarom komen de sociale teams terug 
in de wijken en dorpen. Daarom kunnen mensen terecht bij 
energiecoaches of buurtconciërges. Zo herstellen we de verbinding 
tussen gemeente en inwoners.  
 
Wij pleiten in dit programma voor een overheid die aanwezig is in 
dorpen en wijken. Een gemeente die luistert naar de wensen en 
noden van inwoners. Een gemeente die in actie komt, zodat 
iedereen mee kan profiteren van de brede welvaart die wij 
nastreven. Een gemeente die inwoners stimuleert om zelf ook in 
actie te komen. En een gemeente die zijn handen er niet vanaf trekt 
als ondersteuning nodig is. 
 
Omdat we Heerenveen alleen sámen kunnen laten bloeien. Daarom 
werken we aan:  
• Goed wonen voor iedereen  
• Herstel van vertrouwen in de overheid en elkaar  
• Een wereld die ook in de toekomst leefbaar blijft  
• Werkzekerheid voor allen die willen en kunnen werken  
Juist in tijden van crisis houden wij vast aan onze waarden van 
bestaanszekerheid, vrijheid, gelijkwaardigheid, solidariteit en 
duurzaamheid.  
 
En sa is it! 
  



In bloeiend Hearrenfean 
Kearnpunten ferkiezingsprogramma PvdA It Hearrenfean 

2022-2026 
 

In bloeiend Hearrenfean, dêr wol de PvdA de kommende jierren oan 
wurkje. Dat dogge wy yn oparbeidzjen mei oare partijen, mar foaral 
tegearre mei ynwenners. Wy rjochtsje alle pylken op in gemeente 
wer’t foar elkenien goed libjen is, wêr’t elkenien de kâns hat om wat 
moais fan it libben te meitsjen en foar wa dat net fansels giet, 
minsken rekkenje kinne op stipe yn’e rêch.  
Us ambysje foar It Hearrenfean past goed by in bredere 
ûntwikkeling yn Súdeast-Fryslân. Oeral yn de regio wurkje 
ynwenners mei oan in breed belibbe wolfeart: goed libje, wurkje en 
rekreëare. En dêr hat eltsenien ek wer profyt fan. 
Us plan foar in earlike en fatsoenliker gemeente It Hearrenfean 
Yn ús ferkiezingsprogramma stiet net alles. Wy bouwe fierder op 
wat goed giet. Mar wy sjogge ek kânsen foar ferbettering. Dêr giet 
dit programma oer. Der steane in soad foarstellen yn foar de 
kommende fjouwer jier, mar wy sjogge ek fierder, nei de tiid dêrnei. 
Yn dizze ynkoarte ferzje beskriuwe wy de haadlinen fan it troch ús 
leden fêststelde ferkiezingsprogramma. 
Wy steane foar in sterke oerheid en minder merk. Dit dogge wy 
tegearre mei de ynwenners, want sy witte wat der spilet yn harren 
doarp, wyk of buert. Wy wolle bikkelhurd wurkje oan mear ferbining 
en sosjale gearhing, sadat eltsenien meidwaan kin. Noflik wenjen en 
goed wurk is hjirfoar nedich. Mar dat is net genôch. Want de 
wenningkrisis en swierrichheden op de arbeidsmerk steane net op 
harsels. De ferskate maatskiplike problemen fan dizze tiid steane 
mei elkoar yn ferbân. Dêrom presintearje wy in gearhingjend pakket 
basearre op ús sosjaaldemokratyske boustiennen. De sterkste 
skouders drage de swierste lêsten en wy stypje elkoar wêr nedich.  
Wy besteegje yn dit programma in soad oandacht oan wenjen, want 
wy ha te krijen mei in krisis op de wenningmerk. Hjirtroch rinne wy 
fêst: ek op de langere termyn. Us oanpak is dêrom op de takomst 
rjochte. Duorsumens stiet derby foar ús sintraal. Wy moatte no 
duorsum bouwe en ús hûzen en gebouwen ferduorsumje. Sa leare 



wy hieltyd mear oer oplossingen om klimaatferoaring tsjin te gean. 
Goed wenje en duorsumensgeane dus hân yn hân. ‘Wenje yn in 
grien jaske’ neame wy dat  
De enerzjytransysje biedt in soad kânsen. Kânsen op skjinne lucht, 
bettere hûzen, betelbere enerzjylêsten en duorsum wurk. Mar 
hjirfoar binne wol ynvestearringennedich. Wy meitsje de kar om de 
kosten en opbringsten earlik te ferdielen, want wy wolle perfoarst 
foarwêze dat de enerzjytransysje de ûngelikensens en twadieling 
grutter makket. No sjogge wy dat húshâldings mei hege ynkommens 
harren hûs duorsum meitsje kinne. Underwilens bliuwe 
húshâldingen mei lege ynkommens yn harren sigerige wente mei 
hege enerzjylêsten efter. Dat is ûnearlik. Duorsemens en klimaat 
meie nea liede ta in twadieling tusken klimaatwinners- en ferliezers. 
In skjinne, duorsume en earlike koers is nedich. Wy wolle dat 
eltsenien dêr oan meidwaan kin en eltsenien mei profitearret. Dit 
dogge wy troch gear te wurkjen yn wiken en doarpen by it 
opwekken fan duorsume enerzjy. En wy soargje derfoar dat de 
opbringsten dêr ek wer foar in grut part terjochte komme. Us 
enerzjytransysje sil earlik wêze.  
Wy sette alles op alles om de gefolgen fan klimaatferoaring op te 
heinen. Wy nimme maatregels tsjin ekstreme hjitte, fûle reinbuien 
en lang oanhâldende droechte. Dit betsjut in wrâld mei minder CO2-
útstjit, in bettere luchtkwaliteit, isolearre hûzen, betelbere 
enerzjylêsten en duorsum wurk. Sa moai kin it wêze. 
En dan komt It Hearrenfean tot bloei 
Yn in bloeiend Hearrenfean kinne wy elkoar, en de gemeente kin ús. 
Allinnich as je elkoar kinne, witte jo wat de oar nedich hat én wat jo 
foar elkoar betsjutte kinne. Dêrom set de gemeente him yn om 
ferbining te meitsjen mei harren ynwenners, sadat eltsenien 
meidwaan kin.  
De gemeente It Hearrenfean is mear as in samling stiennen. It is it 
plak wêr’t wy libje, elkoar moetsje, ús noflik fiele en ússels 
ûntwikkelje kinne. Foar de ien is dat wat makliker as foar de oar. 
Dêrom bringe wy wolwêzenswurk werom yn de wiken wêr’t 
ynwenners it muoiliker hawwe. Mei elkoar geane wy de 
swierrichheden te liif, mei ynwenners, skoallen, maatskiplike 



partners en soarchorganisaasjes. Wy sykje nei oplossingen dy’t it 
beste binne foar ynwenners én de buert. Dêrom kinne minsken 
terjochte by enerzjycoaches of buertkonsjerzjes. Sa herstelle wy de 
ferbining tusken gemeente en ynwenners. 
Wy pleitsje yn dit programma foar in oerheid dy oanwêzich is yn de 
doarpen en wiken. In gemeente dy’t harket nei de winsken en 
neden fan ynwenners. In gemeente dy’t yn aksje komt, sadat 
eltsenien meiprofitearje kin fan de brede wolfeart dy’t wy neistribje. 
In gemeente dy’t ynwenners stimulearret om sels yn aksje te 
kommen. En in gemeente dy’t de hannen der net fan ôf lûkt as stipe 
nedich is.  
Omdat wy It Hearrenfean allinne mei elkoar bloeie litte kinne. 
Dêrom wurkje wy oan: 
• Goed wenjen foar elkenien  
• Herstel fan fertrouwen yn de oerheid en elkoar  
• In wrâld dy ek yn de takomst leefber bliuwt  
• Wurksekerheid foar elkenien dy wurkje wol en kin 
Foaral yn tiden fan krisis hâlde wy fêst oan ús wearden fan 
besteanssekerheid, frijheid, lykweardigens, solidariteit en 
duorsumens.  
 
En sa is it! 
 
 
 
 



Onze kandidaten voor de  
gemeenteraadsverkiezingen van 2022 

 
Onderstaande introductie is gebaseerd op ingezonden stukken en 
de motivatie van de kandidaatstellingscommissie. Wij stellen de 
eerste 12 graag aan u voor. 
 
1. Jelle Zoetendal 
Gewoan Jelle. Met die slogan voeren we campagne. Jelle heeft zich 
in de afgelopen 2 perioden bewezen als een goede PvdA 
wethouder. Jelle heeft gezag ontwikkeld in brede zin, heeft een 
duidelijke visie op de (bestuurlijke) prioriteiten in de komende 
raadsperiode en is voor iedereen bereikbaar. We zijn blij dat Jelle 
wederom de kar wil trekken in onze mooie gemeente.  
 
2. Wanda Ottens 
Wanda is actief geweest als PvdA Statenlid en ambassadeur Van 
Waarde. In de afgelopen periode was (en is zij nog steeds) 
fractievoorzitter en vanuit die rol heeft Wanda een duidelijke visie 
op de rol van onze partij in de aankomende raadsperiode. De 
kandidaatsstellingscommissie is van oordeel dat Wanda bevlogen is 
en met passie haar rol in de plaatselijke politiek uitoefent. 
 
3. Sybrig Sytsma 
Sybrig is al actief geweest als raadslid, commissievoorzitter en 
fractievoorzitter in de gemeente Leeuwarden, en is in de afgelopen 
periode vicefractievoorzitter geweest. Sybrig heeft een duidelijke 
visie op de rol van de fractie in de komende raadsperiode. De 
commissie vindt haar een stabiele en gemotiveerde kracht binnen 
de fractie met veel ervaring en actuele kennis in brede zin. 
 
4. Oeds Westerhof 
Oeds heeft een brede maatschappelijke en publieke interesse. 
Daarnaast is Oeds een verbinder naar ‘buiten’ toe met een groot 
netwerk en heeft een duidelijke visie op de grote thema’s die zich in 



onze maatschappij afspelen. Wij hopen dat Oeds een stuwende rol 
in onze fractie kan spelen. 
 
5. Masite Ersoy 
Als medewerker inwoners (afdeling Publiekszaken) van de 
gemeente De Fryske Marren houd ik mij bezig met zaken die de 
inwoners aangaan. En dit is ook wat ik graag doe: een ander helpen, 
begeleiden hoe je het maar wilt noemen. Het begon met 
mantelzorgen op zeer jonge leeftijd voor mijn moeder. Als een 
geboren en getogen Heerenveense dochter van een gastarbeiders 
gezing verdiepte ik mij al vrij vroeg in het regelen van allerlei zaken 
voor haar en voor anderen. Denk bijvoorbeeld aan taal-, fiets- en 
zwemlessen voor allochtonen. Maar ook voor de buurt wil ik heel 
graag meer betekenen. Daarom ben ik al een aantal jaren 
bestuurslid van buurtvereniging Saskia (Heerenveen Midden).   
 
6. Jan Elsinga 
Even kort voorstellen: Ik ben Jan Elsinga, gehuwd en woonachtig in 
Jubbega. Bestuurlijke ervaring heb ik vanuit diverse functies in 
verenigingen en binnen de vakbond FNV.  Momenteel nog voorzitter 
en vakbondsconsulent van FNV Heerenveen. Vanuit mijn ervaring 
als vakbondsman en mijn financiële achtergrond kan ik goed zowel 
op het sociale vlak als de financiële kant ervan een toegevoegde 
waarde zijn binnen de Partij en ook in de Gemeenteraad. Mijn inzet 
is dan om juist voor de mensen die het moeilijk hebben een stem te 
zijn met een schuin oog naar de financiële kant 
 
7. Jan Julius Buwalda 
Jan Julius is een op en top volksvertegenwoordiger. Jan Julius is 
geëngageerd en heeft bewezen problemen van buiten naar binnen 
te kunnen halen. Zijn voorkeur ligt bij sociale zaken in brede zin, een 
voorbeeld hiervan is zijn inzet om het Ombudsteam in leven te 
roepen. 
 
 
 



8. Froukje Pool 
Waarom stel ik, Froukje Pool, me kandidaat voor de PvdA fractie in 
de gemeenteraad? Wars van politieke spelletjes, wil ik de mouwen 
opstropen om vanuit het sociaaldemocratische gedachtengoed, te 
werken aan een betere wereld. Woonachtig in het centrum van 
Heerenveen, samen met mijn echtgenoot Doede Pool, houd ik mij 
bezig met het reilen en zeilen van ons coachings- en 
trainingsbureau. Dit naast mijn familie en vrienden, oppassen op 6 
kleinkinderen, organiseren van activiteiten voor de Red Hat Society 
en coördineren van een kleinschalig ondernemersnetwerk voor 
vrouwen. En als er dan nog tijd over blijft wandelen, fietsen, bridgen 
en golf. De sociaaldemocratie is me met de paplepel ingegoten. 
Domela Nieuwenhuis is mijn grote voorbeeld. 
In onze prachtige gemeente Heerenveen, waarin veel dingen goed 
geregeld zijn, wil ik de grondbeginselen van de PvdA meer in de 
praktijk brengen, dus een eerlijker verdeling van kennis, macht en 
kapitaal. Dit alles steeds in het licht van het behoud van de wereld. 
Als mensenmens en gedreven verbinder wil ik daartoe, samen met 
de andere fractieleden als een hecht team én in samenwerking met 
andere partijen, vol aan de bak gaan! Met name op de huizenmarkt, 
leefbaarheid, de zorg en het onderwijs is er nog een wereld te 
winnen voor onze burgers! Het leven is een feest, maar je moet zelf 
de slingers ophangen. En ik wil die slingers graag ophangen voor alle 
mensen die daar zelf minder toe in staat zijn! 
 
9. Gerrit Jelle van der Wal 
Gerrit Jelle heeft zich de afgelopen 4 jaar beziggehouden met 
ruimtelijke ontwikkeling in brede zin. Gerrit is een echte 
dossiervreter en teamspeler. Als raadslid stelt Gerrit de partij voor 
het individu. Het sociale aspect is leidend.  
 
 
 
 
 
 



10. Ingrid Metz: 
Mijn naam is Ingrid Metz (Dokkum, 1959). In 2014 ben ik in 
Heerenveen komen wonen vanuit Akkrum waar ik 25 jaar heb 
gewoond met mijn gezin. Vanaf 1986 heb ik gewerkt als 
gitaardocent, muziekschooldirecteur en muziekrecensent bij de 
Leeuwarder Courant. Sinds 2002 ben ik ook zelfstandig mediator 
met verschillende specialisaties zoals burger en lokale overheid, 
arbeidsconflicten en echtscheidingen. Afgelopen jaren werk ik als 
mediator in de Jeugdzorg en WMO. Van 2015 tot 2019 was ik 
voorzitter van het Oranjewoud Festival, vrijwillig 
opleidingsorganisator bij een Mediatorsvereniging en bestuurslid 
van de Five Great Guitars, een aanstekelijk enthousiaste club musici 
die je móet horen! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 



Uit de campagne: gemeentelijke vestiging  
in de Kompenije kansrijk 

 
Dat zei wethouder en PvdA lijsttrekker Jelle Zoetendal afgelopen 
dinsdag 1 maart tijdens het debat in Jubbega. Er ontstond een debat 
over de toekomst van de MFG De Kompenije, dat momenteel 
verlieslijdend is.  
Jelle Zoetendal: “Het gemeentehuis in Heerenveen gaat op de schop 
en dit biedt kansen voor de dorpen. Want onze gemeente is meer 
dan alleen de plaats Heerenveen en wij zien veel kansen in 
gemeentelijke dependances in de dorpen. Een overheid hoort 
dichtbij mensen te zijn en we willen daarom een gemeentelijk loket 
in MFG de Kompenije.” 
De PvdA vindt het een goed idee om als gemeente de Kompenije te 
kopen en hier naast de bibliotheek, sportvoorziening en de 
basisschool, een loketfunctie voor burgerzaken te vestigen, een 
ruimte voor cultuuraanbieders en een duurzaamheidsloket te 
vestigen. Zo kunnen mensen advies krijgen over duurzaamheid, is er 
ruimte voor verenigingen en wordt er gezorgd voor een eigen 
gebouw waar de inwoners samen kunnen komen.  
Daarnaast kunnen ambtenaren, die betrokken zijn bij projecten in 
de dorpen, vanuit de Kompanije werken en samenwerken met 
inwoners. “Zo ontstaat er een mooie dynamiek tussen de gemeente 
en de dorpen en wordt de Kompanije rendabel en een levendige, 
laagdrempelige plek voor de inwoners.”  
 
 

Raadslidmaatschap 
 
Ik ben Betty van der Ven, 74 jaar en sinds 2010 zit ik in de 
gemeenteraad van Heerenveen namens de Partij van de Arbeid. 
Ik heb mij vooral beziggehouden met de sociale zaken, onderwijs en 
cultuur. En ik voel mij dan ook als een vis in het water bij deze 
portefeuilles. Om deze portefeuilles goed uit te kunnen uitvoeren 
ben ik veel bij maatschappelijke organisaties geweest om daar te 



informeren hoe zij over onderwerpen denken en wat ik eventueel 
mee zou moeten nemen naar de fractie, commissie of raad. 
Dat heb ik met heel veel plezier gedaan, tussen de mensen en 
hierdoor ontstaat natuurlijk een heel groot netwerk. En dat is een 
win-win situatie, de inwoners leren mij ook kennen en komen dan 
ook gemakkelijk met mij in contact om eventuele onderwerpen op 
de agenda te zetten of schriftelijke - of mondelinge vragen te stellen 
in de raad. En dat kan van alles zijn: over laaggeletterdheid, over 
armoede, lezen op scholen, ouderen, zorg, sociale werkplaats, 
speelbeleid, cultuur maar soms ook over een portefeuille van een 
collega in de fractie zoals groen, natuur of openbaar groen. 
Zo ontstaat een stuk vertrouwen tussen de inwoner en politiek en 
dat is in deze tijd een must: vertrouwen. En wat voor mij een groot 
voordeel is, ik ben gepensioneerd en heb veel tijd. Ik ben toch elke 
week 20 à 25 uur bezig met het raadswerk.  Maar daar heb ik ook 
van genoten. Mijn raadswerk vindt hoofdzakelijk op straat plaats en 
bij maatschappelijke organisaties. En niet alles lukt, maar als je als 
raadslid eerlijk bent en ook nadat je iets hebt uitgezocht, weer 
teruggaat met het eerlijke verhaal, krijg je de handen wel op elkaar. 
Die ervaring heb ik in ieder geval wel. 
Waar ik ook erg van genoten heb zijn de werkbezoeken in onze 
gemeente zoals Caparis, zorginstellingen, sportverenigingen, 
scholen woningbouwbedrijven en debatavonden met politieke 
kopstukken. Ook daar tref je weer de inwoner en de 
maatschappelijke organisatie.  
In 12 jaar tijd is er veel gebeurd in onze gemeente wat mede door 
de PvdA tot stand is gekomen. Daar ben ik trots op.  Soms ook 
omstreden zaken, zoals nu weer het van der Valk dossier, maar het 
gaat altijd om het algemeen belang en niet individueel belang. 
Daarnaast heb ik mij natuurlijk ook altijd ingezet voor de Partij, 
zowel landelijk, provinciaal als gemeentelijk. Daar hoop ik nog wel 
even mee door te gaan. 
 

Betty van der Ven 
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